
 
PROTOKÓŁ NR 4 / 2014 

Z OBRAD IV SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 
ODBYTYCH W DNIU 31 GRUDNIA 2014 ROKU 

 
W obradach udział wzięli : 
 
- radni zgodnie z załączoną lista obecności  
- sołtysi zgodnie z załączona lista obecności  
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 
- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
 
Porządek obrad : 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podjecie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sochaczew 
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  budżetu gminy na 2015 rok 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w 2015 roku w Gminie Sochaczew 
6. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Sochaczew w 2015 roku 
7. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy Sochaczew  
8. Sprawy różne 
9. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 
AD.1 
 
Obrady IV Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy  Pan 
Czesław Ćwikliński o godz. 10.15 
W obradach wzięło udział 15 radnych , co stanowi quorum przy którym można obradować i 
podejmować uchwały . 
 
AD.2 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad IV Sesji Rady Gminy 
Sochaczew  
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
 
AD. 3 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik Gminy o przestawienie projektu 
uchwały w sprawie Wieloletnie Prognozy Finansowej 
 
Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska zaproponowała , że w pierwszej kolejności 
przedstawi opinię RIO w sprawie przedłożonego do RIO projektu uchwały w sprawie WPF  
 
Po zapoznaniu radnych z opinią RIO Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  
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Po zapoznaniu się z projektem uchwały Pan Przewodniczący poprosił radnych o zadawanie 
pytań . 
 
W związku z tym , że nie było pytań n.t. przedłożonej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Czesław Ćwikliński porosił radnych o przystąpienie do głosowania  . 
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IV / 15/ 2014 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sochaczew  
 
 
AD. 4 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnika Gminy Panią Alicję  Ziółkowską o 
przestawienie projektu uchwały budżetowej 
 
Pani Skarbnik przestawiła na wstępie opinię RIO w sprawie przedłożonego przez Wójta 
Gminy Sochaczew projektu uchwały budżetowej na 2015 rok , a następnie projekt uchwały w 
sprawie budżetu  
 
Po zapoznaniu się z projektem uchwały budżetowej na 2015 rok Pan Przewodniczący Rady 
Gminy otworzył dyskusję nt. budżetu  
 
 O udzielenie głosu poprosił Pan Krakowiak Gabriel  
 - Pan Krakowiak  zwrócił uwagę na  wysokie opłaty za świadczone usługi dla gminy . 
Stwierdził , że bardzo wysokie są kwoty na dopłaty do komunikacji autobusowej , bo dopłata 
5,20 zł. do 1 wozokilometra , to bardzo wysoka kwota .Miasto Sochaczew życzy sobie tak 
wysokich dopłat , a przecież przewoźników jest wielu , nie tylko MZK w Sochaczewie  
Pan Krakowiak stwierdził , że podobna sytuacja jest w usługach bankowych , przecież jest 
więcej banków , z których można wybrać do obsługi .To samo dotyczy opłat za wywóz 
śmieci . Pan Krakowiak zapytał , czy nie istnieje coś takiego jak zapytanie o cenę , bo zgłasza 
się jeden i tego jednego się wybiera . Ogłoszenia powinno wrzucać się na platformę . 
 
Pan Sitarski stwierdził , że już wielokrotnie mówił o odłączeniu ogrzewania  szkół od  
 „ Domów Nauczyciela „  . W tym roku jest aż 19 dni świątecznych , w których szkoły są 
nieczynne i ze względu na ogrzewanie „ Domów Nauczyciela „ ogrzewa się również budynki 
szkolne . Pan Sitarski powiedział , żeby pamiętać o tym , znaleźć parę złotych i przerobić to 
ogrzewanie , tym bardziej ,  że i tak niedługo potrzebny będzie remont instalacji grzewczych  
Pan Sitarski stwierdził , że ma uwagi do zakupu węgla do szkół , należy oszczędzać . 
 
Pani Nagłowska zapytała dlaczego zwiększone zostały środki przeznaczone na utrzymanie 
bibliotek , bo w ubiegłym roku była też wysoka kwota – 300 tys. złotych i tłumaczono ,że 
będą kupowane nowe pozycje , czy w roku  2015 będą również kupowane nowe pozycje, 
gdyż budżet dla bibliotek , to kwota 320 tys. na 2015 rok  . 
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Pani Wódka Jadwiga stwierdziła , że są zabezpieczone środki na funkcjonowanie 3 stołówek i 
środki na delegacje . Zapytała , kto jeździ na te delegacje . 
Pani Wódka stwierdziła , że nie neguje tego , że GZEAS jest potrzebny , ale na utrzymanie 
przeznaczone są duże pieniądze . 
 
Pani Offerczak- Ciura Agnieszka zwróciła uwagę na zarządzanie stołówkami szkolnymi ,  
zapytała jak dokonywane są zakupy do stołówek, czy są robione w jednym miejscu , czy 
pracownicy chodzą po zakupy do supermarketów  i kupują tam gdzie są promocje . 
Pani Offerczak zasugerowała , że w związku z tym ,że są  trzy stołówki  , to powinien być 
wyłoniony jeden dostawca, który dostarczałby żywność do wszystkich stołówek. 
 
Pani Borek Dorota 
- jak wygląda wyłanianie miejsc do wykonywania oświetlenia np. w Kożuszkach-Parcel  ma 
być wykonywane oświetlenie w 3 miejscach, ale nie są to miejsca , które są najbardziej 
uczęszczane. Nie wiem jak te miejsca były wybrane . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy Czesław Ćwikliński zwrócił uwagę , że na zakup kruszywa 
przeznaczono mniej środków niż w roku ubiegłym , zapytał się na jaki remont budynków 
przeznaczono 290 tys. złotych. 
Pan Przewodniczący stwierdził , że fundusz sołecki to pewnego rodzaju szantaż , bo 
przeznacza się 25 tys. zł. z funduszu sołeckiego z kilku sołectw na remont budynku w 
Czystem , a koszt remontu tego budynku będzie dużo wyższy i trzeba będzie dołożyć z 
budżetu . Pan Ćwikliński Czesław stwierdził , że bulwersują go pozycje budżecie dotyczące 
dopłat do miasta : np. do przedszkoli miejskich jest ponad 1 mln. złotych, dopłata do linii 
autobusowych  jest wysoka . 
Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na wysoki koszt wywozu nieczystości – 1 mln. 140 tys. 
złotych , natomiast wpływy z opłat za wywóz śmieci  są mniejsze, nie musimy dopłacać po 
2,3 zł. do osoby , można dopłacić tylko po 1 zł. . 
Prawie wszystkich stać na papierosy i piwo  , a gmina z budżetu dopłaca do wywozu śmieci  
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę , że w budżecie gminy bardzo duża kwota 
przeznaczona jest na opłaty za oświetlenie , stwierdził , że gmina będzie niedługo metropolią 
pod względem oświetlenia . Należy się zastanowić nad wykonywaniem oświetlenia w 2015 
roku.  
Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na zapis w budżecie gminy dotyczący budowy parkingów 
przy szkole w Kątach , a przecież tam parkingi są i czy są nadal jeszcze potrzebne . 
 
Pan Krakowiak stwierdził , że faktycznie nie powinno być tyle dopłacane do wywozu śmieci. 
Natomiast parking przy szkole w Kątach jest potrzebny, bo ludzie podwożący dzieci do 
szkoły nie maja się gdzie zatrzymywać . 
 
Pan Sitarski sprostował wypowiedź w sprawie straży . Przeznaczana na działalność OSP w 
gminie 300 tys. złotych , gdy były wykonywane remonty  budynków , teraz również jest taka 
kwota , a remontów jest teraz mniej , więc nie powinno się planować dodatkowej kwoty na 
zakup pompy , tylko powinna być zakupiona z ogólnie zaplanowanych środków . 
 
Pan Misiak Stanisław poprosił o wykonanie płotu przy szkole w Mokasie oraz boiska i placu 
zabaw.  
Pan Misiak poinformował , że Pan Serwiński chce  odsprzedać działkę dla szkoły i wtedy 
byłaby możliwość wykonania boiska dla szkoły . 
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Pani Malik Agnieszka wyjaśniła , że rodzicom dowożącym dzieci nie wolno wjeżdżać na 
teren szkoły ze względu na bezpieczeństwo , a przed szkoła jest 20 miejsc parkingowych i jest 
to mało przy takiej liczbie dzieci chodzących do szkoły . 
Pani Malik poinformowała , że społeczeństwo kilku wsi chce przeznaczyć swój fundusz 
sołecki na ten cel . Tych środków z funduszu sołeckiego  z pewnością nie wystarczy , ale 
sygnalizuje potrzebę wykonania parkingu i oczekiwania rodziców i dzieci ze szkoły w Kątach  
 
 Odpowiedzi i wyjaśnień na temat uwag do budżetu gminy  na 2015 rok udzielił Wójt Gminy 
Pan Mirosław Orliński  
 
- Pan Wójt powiedział , że my na niektóre zadania otrzymujemy pieniądze z zewnątrz , na 
inne nie , a wszystkie musimy zrobić , część zadań do realizacji została zapisana w 
poprzedniej kadencji . Odnośnie oświetlenia  w Kożuszkach – Parcel , to wykonywane będzie 
przy chodniku w kierunku Topołowej . Pan Wójt wyjaśnił , że można zabrać pieniądze z 
zaplanowanych zadań , ale trzeba podchodzić do tego bardzo ostrożnie , bo jeśli komuś się 
coś obiecało , to trudno będzie wytłumaczyć , że się tego nie zrobi . 
Sołtysi powinni realnie podchodzić do planowania zadań z funduszu sołeckiego , aby wahania 
w wartości wykonywanych zadań nie były większe niż 20% 
Odnośnie parkingu przy szkole w Kątach , to mieszkańcy  zgłaszali na zebraniach , ze taki 
parking jest bardzo potrzebny. 
Pan Wójt stwierdził , że ten fundusz bardzo dynamicznie się nam zachowuje i należy 
pomyśleć , co dalej z tym funduszem 
 
Odnośnie funkcjonowania linii MZK na terenie naszej gminy , to kiedyś linie miejskie 
wchodziły tylko w granice gminy i dopłaty nie były duże . Od dwóch lat ze względu na złą 
kondycje MZK dopłaty bardzo wzrosły . My z gminy dopłacamy do 1 wozokilometra , ale i 
miasto dopłaca do swoich linii . Koszty dopłat do 1 wozokilometra są uzależnione od ilości 
osób korzystających z komunikacji MZK .  
MZK twierdzi że dopłata powinna być w wysokości 7 zł do 1 wozokilometra . 
Pan Wójt wyjaśnił , że na dzień dzisiejszy nikt inny poza MZK nie podjął się przewozu osób .    
Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński wyjaśnił , że dopłacamy za 200 dzieci w przedszkolach 
miejskich , dzieci przybywa , bo przybywa nam mieszkańców . na taka liczbę dzieci 
przydałyby się 2 przedszkola , ale koszt utrzymania tych przedszkoli nie byłby wcale 
mniejszy , gminy mają obowiązek zapewnienia dzieciom opieki w przedszkolach . 
Odnośnie zakupu węgla , to wszyscy starają się aby  zakup węgla był jak najtańszy , aby 
oszczędzać przy ogrzewaniu szkół . 
Pan Wójt wyjaśnił , że koszty wywozu nieczystości są duże i będą duże , bo śmieci odbierane 
są od mieszkańców 2 razy miesiącu , tak jak chcieli mieszkańcy i dlatego koszty są wyższe 
niż w innych gminach , gdzie odbiór śmieci jest raz w miesiącu . Był ogłoszony przetarg na 
odbiór śmieci i wpłynęła tylko jedna oferta z REMONDISU . My rozmawialiśmy z 
Dyrektorem Remondisu w Sochaczew odnośnie stawek za odbiór śmieci , ale okazuje się , że 
jest tu tylko  oddział , a stawki są ustalane odgórnie , oferta przygotowywana jest centralnie i 
Dyrektor oddziału tych stawek zmienić nie może . My podjęliśmy decyzję , aby te 2 zł. o 
które wzrosły koszty wywozu śmieci od 1 osoby  dopłacać z budżetu gminy  
Pan Wójt wyjaśnił w sprawie oświetlenia – koszty są duże bo na terenie gminy jest już prawie 
3 tys. lamp , które świecą się przez cały rok , bo wtedy mamy lepszą cenę niż w przypadku 
wyłączania oświetlenia w sezonie letnim  
Pan Wójt zobowiązał się do czuwania nad budżetem gminy i poprosił Panią Skarbnik  o 
wyjaśnienie wydatków zaplanowanych w Bibliotekach 
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Pani Skarbnik wyjaśniła , że oprócz Gminnej Biblioteki w Kątach funkcjonują jeszcze dwie 
filie : w Wyczółkach i w Wymysłowie i przy ustalaniu budżetu kierowała się zasadą , że na 
utrzymanie dajemy trochę więcej niż w roku ubiegłym , a co roku zakupywane są nowe 
pozycje książkowe i regały . 
 
Pan Krakowiak stwierdził , że Pan Wójt nie przekonał Go o MZK , ani o kosztach za śmieci  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy Sochaczew stwierdził , że rozmawiać  na poruszone tematy 
będzie się na komisjach Rady Gminy Sochaczew  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o wzięcie udziału w glosowaniu  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IV/16/2014 w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2015 rok 
 
AD. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Dałkiewicz Wiesławę o 
przedstawienie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Sochaczew 
 
Po zapoznaniu się z projektem uchwały radni przystąpili do głosowania  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IV/18/2014  w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi w Gminie 
Sochaczew w 2015 roku 
 
AD. 6 
 
Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii w 2015 roku 
przedstawiła Wiesława Dałkiewicz. 
 
Przewodniczący rady gminy zapytał radnych , czy mają jakieś pytania na temat 
przedstawionej uchwały .  
W związku z tym , że pytań nie było radni przystąpili do głosowania  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr IV/19/2014 w sprawie 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sochaczew w 2015 roku    
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AD. 7 
 
Protokół z obrad III Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie . 
 
AD. 8 
 
W sprawach różnych głos zabrali : 
 
Pan Wojda Jan stwierdził , że zrobienie parkingu przy szkole w Kątach jest konieczne . Pasy 
przy szkole nie są widoczne  i należałoby zrobić nad nimi oświetlenie.  
Pan Wojda zapytał o wycięcie topoli , które rosną niedaleko jego posesji  
 
Pan Wójt  stwierdził , że na wycięcie topoli musi wyrazić zgodę właściciel . 
 
Pan Wojda zaproponował , aby przy okazji rozbudowy szkoły w Kątach  pobudować 
przedszkole  oraz zrobić ścieżkę asfaltową dla osób z Antoniewa Żdżarowskiego . 
 
Pani Offerczak – Ciura Agnieszka stwierdziła , że parking przy szkole w Kątach jest 
niezbędny , gdyż przewidywana jest rozbudowa szkoły i jeśli parking obiecano mieszkańcom, 
to powinien być zrobiony . Odnośnie bezpieczeństwa dzieci w szkołach , to ograniczenia 
prędkości powinny być przy każdej szkole  
Pani Offerczak  poinformowała , że przy szkole w Gawłowie poproszono policje o patrole , 
ale to też nie zwiększyło bezpieczeństwa dzieci . Rodzice dzieci chodzących do szkoły 
wymyślili blokowanie drogi i umieszczenie bilbordów informacyjnych , ze w tym miejscu jest 
szkoła . 
 
Pani Krzemińska  Blanka poinformowała , że mieszkańcy Bielic i Sielic nie wyrażają zgody 
na budowę składowiska odpadów na działce nr 10 . Firma wystąpiła o  zadaszenie płyty . 
Wywożone odpady nie są odpadami „ zielonymi” a są to odpady z rzeźni , które gniją i 
śmierdzą.  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że rada popiera protest mieszkańców . 
 
Pan Krakowiak poinformował , że 17 grudnia 2014 roku wpłynęło pismo od mieszkańców 
Żdżarowa , że chcą przejąć budynek  po byłej OSP w Żdżarowie , bo dotychczasowy najemca 
zrezygnował  . 
Pan Krakowiak stwierdził  , że budynek po OSP w Żdżarowie nie będzie sprzedany  
 
Pani Pastuszko Irena zaproponowała , aby zrobić na Bielicach i Sielicach zebranie , na którym 
mieszkańcy mogliby się wypowiedzieć na temat składowania odpadów   
 
Pani Krajewska Magdalena stwierdziła , że popiera wnioski sołtysów z Bielic i Sielic w 
sprawie  składowania odpadów . Firma chce poszerzyć miejsce składowania odpadów  i 
zadaszyć to . Mieszkańcy będą walczyć , aby tego tam nie było . 
Pani Krajewska poinformowała , że doszła do niej informacja , że ktoś na Jeżówce chce 
otworzyć składowisko złomu . 
 
Pani Borek Dorota poinformowała , że na „ Krzyżówkach „ w Kożuszkach- Parcel bardzo 
często gaśnie światło , a ludzie chodzą tam do przystanku . 
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Pani Maciejska Elżbieta poinformowała , że jeśli zgłasza się firmie konserwującej oświetlenie 
uwagi na temat jego funkcjonowania , np., że pali się w ciągu dnia  to odpowiadają , że to nie 
powinno przeszkadzać .  
Pani Maciejska poinformowała , że w miejscowości Zosin przy lesie światło pali się w ciągu 
dnia , a w nocy gaśnie  
 
 
AD. 9 
 
Obrady  IV Sesji Rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 12.20 
 
 
 
     Protokółowała  
 
Wiesława Dałkiewicz  


